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Spørgsmål
Hvad er ministerens holdning til indførsel af en momsafløftning på 100 pct. i hotel- og 
restaurationsbranchen?

Svar
Moms er som udgangspunkt en afgift på endeligt forbrug, hvorfor virksomheder generelt 
kan fradrage moms, mens private ikke kan fradrage moms. Skiftende regeringer har ikke 
fundet det hensigtsmæssigt at give 100 pct. momsfradrag ved ”erhvervsmæssigt” køb af 
hotel- og restaurationsydelser. Det skal blandt andet ses i lyset af, at ydelserne indeholder 
et element af privat forbrug.

Dette er også baggrunden for, at den nuværende regering ikke finder det hensigtsmæssigt 
at give 100 pct. momsfradrag.


